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Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Referat Ballerup Idrætspark brugerrådsmøde den 14. november 2023.1.

Bilag 

1 bilag, heraf 1 anbefales 

 
Udvalgsformand Charlotte Holtermann har oplyst, at hun holder ferie i2.



perioden fra mandag den 15. januar og frem til mandag den 29. januar 2024. 

Næstformand Sandra Marsenic varetager formandens opgaver i denne periode. 

 

Ballerup Ungdomsskoles forslag til Helhedsskoleprojekt 3.

BASK fik i budgetaftalen for 2023 en opgave, hvor de skulle beskrive og danne et
forslag om et Helhedsskoleprojekt. Målgruppen defineres, og skolerne
involveres. BASK har helt efter planen udarbejdet et forslag til 2 hold a´12
elever. ’Kompetenceskolen’ kaldes forslaget, hvor tanken er, at eleverne
får undervisning i to dage og tilknyttes fx en arbejdsplads i tre dage om
ugen. Distriktsskolelederne har set på det første udkast. Tilbagemeldingen til
BASK har været, at det er et godt første forslag, men at lederne ikke mener, at
de har elever nok i målgruppen. Skolerne har behov for alternative tilbud, men i
mindre og mere fleksible løsninger.

BASK er derfor tilbage i tænkeboks – nu sammen med to
skoleledere. Forventningen er, at der kommer et nyt forslag i løbet af foråret 24.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 2 Forenkling af politikker og strategier på
Kultur- og Fritidsudvalgets område

Indhold

Sammendrag

Administrationen har gennemgået den samlede portefølje af politikker, strategier og
planer og fremlægger mulighederne for forenkling for fagudvalgene jf. Budgetaftale
2024.

På Kultur- og Fritidsudvalgets område har Ballerup Kommune fire politikker. 

Administrationen vurderer, at de fire gældende politikker på Kultur- og



Fritidsudvalgets område bør bibeholdes. Administrationen indstiller, at der
igangsættes et arbejde om at undersøge muligheden for en samling af tre politikker til
én ved udløb af politikkerne i 2024. Administrationen anbefaler, at
Frivillighedspolitikken 2021 bibeholdes som selvstændig politik, da den er tværgående
for centrene i kommunen. 

Baggrund

I budgetaftalen 2021 står der i punkt 6.6. Forenkling og overblik i forhold til politikker
og strategier, at "Ballerup Kommune har mange politikker og strategier. Parterne er
enige om at medvirke til at reducere antallet ved en gennemgang og oprydning i løbet
af 2021. Det skal bidrage til bedre overblik og mindre administrativt
ressourceforbrug."

Med budgetaftalen for 2023 er der i punkt 6.2 besluttet, at administrationen skal
gennemgå den samlede portefølje af strategier og politikker, og fremlægge
mulighederne for forenkling for fagudvalgene. 

Med budgetaftalen for 2024 der der i punkt 6.3. besluttet, at alle fagudvalg skal
gennemgå deres portefølje af politisk vedtagne politikker og strategier med henblik på
at aflyse dem, der ikke er brug for. Dette som led i ambitionen om lokal
afbureaukratisering.

Sagsfremstilling

Administrationen har gennemgået den samlede portefølje af politikker, strategier og
planer i Ballerup Kommune.

Det er administrativt omkostningsfuldt at udforme nye styringsdokumenter og sikre
implementering af dem i organisationen. Det er en løbende opgave for
administrationen at vurdere og sikre, at kommunen har lige præcis det antal
politikker, strategier og planer, som er nødvendige for at løse kerneopgaven. På den
ene side giver politikker, strategier og planer en politisk retning for medarbejdere og
ledere, på den anden side er der risiko for, at for mange styringsdokumenter øger
kompleksiteten og indskrænker det faglige råderum.   

På Kultur- og Fritidsudvalgets område har Ballerup Kommune i dag fire politikker: 

Folkeoplysningspolitik 2021-2024 
Idrætspolitik 2021-2024



Kultur- og Fritidspolitik 2021-2024 
Frivillighedspolitik 2021. 

Administrationen anbefaler, at muligheden for at forenkle antallet af politikker ved
en eventuel samling af tre eksisterende politikker undersøges. Det er
Folkeoplysningspolitik 2021-2024, Idrætspolitik 2021-2024 og Kultur- og Fritidspolitik
2021-2024. Dette arbejde sker i tæt samarbejde med Folkeoplysningsudvalget og
andre relevante interessenter. Sagen behandles i Kultur- og Fritidsudvalget inden en
eventuel samling af de tre politikker. 

De tre politikker sætter retning for udvalgets arbejde. Der er dog en række områder,
hvor de tre politikker overlapper på tværs. Det drejer sig særligt om områder vedr.
frivillighed, foreningsdeltagelse og faciliteter. I den forbindelse vurderer
administrationen, at en samlet politik, der i højere grad knytter områderne sammen i
en fælles politik vil kunne sætte en mere tydelig retning for arbejdet i udvalget. Det er
dog samtidig administrationens vurdering, at et sådan arbejde vil stå stærkest, hvis
der kan opnås opbakning til forenklingen blandt borgere, foreninger og andre
interessenter i Ballerup kommune, hvorfor der indtænkes en større inddragende
proces af relevante interessenter i arbejdet med udvikling og forenkling af
kommunens politikker på området. Administrationen anbefaler, at målet kan blive en
fælles politik, som beskriver visioner og fokusområder for de kommende år på kultur-,
fritids-, idræts- og det folkeoplysende område. 

Kommunalbestyrelsen skal have en politik for den folkeoplysende virksomhed
(folkeoplysningsloven § 34), som blandt andet skal indeholde en målsætning for
borgernes deltagelse, rammer for tilskud og lokaler, samspil med andre
politikområder og indgåelse af partnerskaber. I politikken indgår også afgrænsning af
den folkeoplysende virksomhed i forhold til tilgrænsende aktiviteter samt regler for
brugerinddragelse. Administrationen vurderer, at dette lovkrav kan overholdes ved en
eventuel samtænkning med Idrætspolitikken samt Kultur- og Fritidspolitikken. 

Administrationen anbefaler, at Frivillighedspolitikken 2021 bibeholdes som
selvstændig politik, da den går på tværs af de administrative centre i kommunen. 

I bilaget fremgår den samlede portefølje af gældende og planlagte politikker,
strategier og planer i Ballerup Kommune. 

Ballerup Kommune har i alt 53 politikker, strategier og planer. Administrationen
vurderer, at i alt 11 politikker, strategier og planer kan aflyses. Det vil føre til en
forenkling fra 53 til 42 dokumenter.  



Følgende sekspolitikker, strategier og planer er vedtaget i 2023:     

Klimapolitik 2023-2030
Klimahandleplan 2023 
Finansiel politik 2023
Finansiel strategi 2023
Børne- og Ungepolitik 2023
Strategi for Socialområdet 2024-2026.  

Følgende seks politikker, strategier og planer er under revision i 2023/24 

Kommuneplan 2020
Planstrategi 2018                                  
Boligsocial strategi 2014           
Arkitekturpolitik 2012             
Udbuds- og indkøbspolitik 2019
Belysningsplan 2014.

 

Følgende fire strategier og planer er der truffet beslutning om skal udvikles eller
revideres i 2024: 

Ejendomsstrategi
Støjhandleplan 2018-2023
Affaldsplan 2013-2024 
Naturplan. 

Yderligere deltagelse:

På Kultur- og Fritidsudvalgets møde deltager direktionskonsulent Mette Bjørn-
Andersen fra Center for Politik og Organisation under behandlingen af punktet kl.
13.15. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag, heraf 2 anbefales 

Beslutningen træffes af



Kommunalbestyrelsen

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur samt Center for Politik og Organisation
indstiller, at 

Administrationen igangsætter et arbejde med at undersøge mulighederne for en1.
forenkling af politikkerne ved en eventuel samling af eksisterende politikker på
området ved disses udløb i 2024.

 
Folkeoplysningspolitik 2021 - 2024 bibeholdes og indgår i mulighederne for en2.
fælles politik ved udløb i 2024. 

 
Idrætspolitik 2021 - 2024 bibeholdes og indgår i mulighederne for en fælles3.
politik ved udløb i 2024. 

 
Kultur- og Fritidspolitik 2021 - 2024 bibeholdes og indgår i mulighederne for en4.
fælles politik ved udløb i 2024. 

 
Frivillighedspolitik 2021 bibeholdes, da den er tværgående for hele kommunen.5.

 
Administrationen igangsætter et arbejde, hvor der udarbejdes en række6.
principper for igangsættelse af nye politikker, strategier og planer. Det kan fx
undersøges, om et nyt styringsdokument skal have en udløbsdato, at det skal
angives hvilke andre styringsdokumenter det nye dokument kan aflyse samt at
alle styringsdokumenter fremlægges for den nyvalgte Kommunalbestyrelse efter
konstituering.

Beslutning

Indstilles til godkendelse med den bemærkning, at Folkeoplysningsudvalget inddrages
i udarbejdelsen af en fælles ny politik. 

Punkt 3 Arbejdet som
kommunalbestyrelsesmedlem, herunder
udpegninger til bestyrelser, råd og nævn mv.



Tidligere behandling

Økonomiudvalget den 24. oktober 2023, pkt. 6. 

Indhold

Sammendrag

Arbejdet som kommunalbestyrelsesmedlem, herunder udpegninger til bestyrelser, råd
og nævn mv. drøftes ud fra tre spørgsmål, som Økonomiudvalget har besluttet skal
sendes rundt i alle stående fagudvalg.

Sagen forelægges alle stående fagudvalg på møder i januar 2024. Der gives en samlet
afrapportering fra de stående udvalg til Økonomiudvalget.

Baggrund

I budgetaftalen for 2024 står der i pkt. 6.10., at partierne vil drøfte, hvordan
tilstedeværelsen i diverse råd, nævn, bestyrelser, ansættelsesudvalg kan reduceres. 

Administrationen udarbejde i efteråret 2023 en oversigt over udpegninger, som indgik
i Økonomiudvalgets første drøftelse den 24. oktober 2023. På dette møde besluttede
Økonomiudvalget at sende oversigten til udtalelse i alle stående fagudvalg.

Regelforenklings- og Afbureaukratiseringsudvalgets høringssvar indgår i
sagsfremstillingen. 

Sagsfremstilling

De senere år har der været et styrket fokus i offentligheden på politikeres
arbejdsvilkår, ligesom der ofte forekommer sygemeldinger blandt politikere både
nationalt og lokalt på grund af arbejdspres. Derfor er der behov for en drøftelse af,
hvordan der i Ballerup Kommune skabes de bedste betingelser for at fastholde et godt
arbejdsmiljø blandt Kommunalbestyrelsens medlemmer. Formålet er at nå frem til en
model, der mindsker tidsforbruget samlet set og for det enkelte medlem af
Kommunalbestyrelsen. 

Økonomiudvalget besluttede på møde den 26. oktober 2023 at sende sagen til



behandling i fagudvalgene med disse tre spørgsmål:

Er der møder/fora mv. der kan nedlægges eller undlades samt med hvilken1.
begrundelse?
Er der møder/fora mv., der kan skaleres ned?2.
Er der roller og/eller opgavefordeling i møder/råd/nævn/bestyrelser mv., som3.
skal justeres?

Regelforenklings- og Afbureaukratiseringsudvalget har drøftet sagen på møde den 15.
november 2023 og afgivet følgende høringssvar:

"Regelforenklings- og Afbureaukratiseringsudvalget bakker op omkring arbejdet med
at minimere antallet af politikere ved ansættelser i administrationen herunder på,
hvilke niveauer af ansættelser, der skal være politisk repræsentation. Ligeledes
ønskes en indgående drøftelse af samtlige råd og nævns fortsatte berettigelse,
herunder om nogle kan nedlægges eller lægges sammen. Et eksempel herpå kunne
være et forslag om at sammenlægge Handicaprådet og Psykiatrirådet. Et andet
eksempel kunne være at se på antallet af politikere i Novafos bestyrelse. Dette er
eksempler, der understreger behovet for en samlet gennemgang. Udvalget indgår
gerne i det fremadrettede arbejde med at sikre de bedste betingelser for
kommunalbestyrelsesmedlemmers arbejde. Arbejdet bør være afsluttet inden
konstituering af næste kommunalbestyrelse." 

I bilaget fremgår en oversigt over alle udpegninger i Ballerup Kommune fordelt på de
stående fagudvalg efter fagområde. 

Yderligere deltagelse

På Kultur- og Fritidsudvalgets møde deltager direktionskonsulent Mette Bjørn-
Andersen, Center for Politik og Organisation under behandlingen af punktet kl. 13.15.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag, heraf 2 anbefales 



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Politik og Organisation indstiller, at

Fagudvalget peger på, om og i givet fald hvilke bestyrelser, råd og nævn, som1.
kan reduceres i forhold til politisk deltagelse og/eller mødefrekvens, og det
samles i et høringssvar til Økonomiudvalget. 

Beslutning

Udvalget indstiller følgende:

1. at den politiske deltagelse i brugerrådet for Ballerup Idrætsby fjernes.

2. at der er i Ballerup Museumsfond kun er udpeget 1 medlem og 1 stedfortræder.

3. at antallet af medlemmer af Eliteidrætsrådet reduceres til 1 medlem.

4. at antallet af medlemmer i Frivillighedsrådet reduceres til 1 medlem, og at
deltagelsen i antallet af møder reduceres til §18-møderne.

5. at komitéen for udvælgelse af årets ledere reduceres til formanden og 1 yderligere
medlem af KFU.

6. at mødefrekvens og antallet af medlemmer i Folkeoplysningsudvalget reduceres.

7. der ønskes som noget nyt to politiske repræsentanter i Ungdomsrådet.

8. i ungdomsskolebestyrelsen ønskes deltagelse fra formanden for kultur- og
fritidsudvalget og antallet af medlemmer reduceres til 2 medlemmer.

9. ingen politisk repræsentation i halfordelingsudvalget men alene administrativ
deltagelse samt forelæggelse af resultatet for KFU.

10. årets talentpris reduceres til formanden og 1 yderligere medlem af KFU.

11. deltagelse i hegnssynet ønskes uddelegeret til administrationen.

12. udvalget ønsker endvidere en drøftelse af teknologiske hjælpemidler. 

13. udvalget ønsker en drøftelse af nødvendigheden af politisk repræsentation i
ansættelsesudvalg under direktørniveau.

14. Udvalget ønsker en generel drøftelse af arbejdsvilkår og honorering af
kommunalbestyrelsesmedlemmer, så man sikrer attraktive rammer for



kommunalpolitikere. 

Punkt 4 Ansøgning om kulturtilskud fra Ballerup
Musik- og Kulturskole til Unge Synger Klassisk
2024

Indhold

Sammendrag

Ballerup Musik- og Kulturskole søger om et kulturtilskud på 35.000 kr. til at afholde
den landsdækkende sangkonkurrence Unge Synger Klassisk 2024.

Det indstilles, at der ydes et kulturtilskud på 35.000 kr. til Ballerup Musik- og
Kulturskoles afholdelse af Unge Synger Klassisk 2024.

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget har en pulje til at understøtte kulturelle arrangementer
(Kulturtilskudspuljen). Ballerup Kommunes foreninger, organisationer, borgergrupper
m.fl kan søge tilskud fra puljen.

Kriterierne for puljen er:

De kulturelle arrangementer skal være åbne for alle Ballerup Kommunes
borgere.
Bevilgede tilskud ydes ofte som underskudsgarantier. Dermed kommer et
eventuelt tilskud først til udbetaling, hvis regnskabet viser et underskud.
Alle, der modtager kulturtilskud, herunder underskudsgarantier, har pligt til at
oplyse om det i deres PR-materiale for det aktuelle arrangement.

Kulturtilskud, herunder underskudsgarantier ydes med hjemmel i
kommunalfuldmagten.

Sagsfremstilling

I april 2023 deltog 22 unge sangere i alderen 14-22 år i Unge Synger Klassisk på
Baltoppen LIVE. Sammen med sangerne medvirkede 12 unge klassiske pianister – alle



elever på Ballerup Musik- og Kulturskole.

 

Ballerup Musik- og Kulturskole er igen i 2024 vært for Unge Synger Klassisk, der er
Danmarks største klassiske konkurrence for unge sangere og således en unik
begivenhed inden for en genre, som kræver en høj grad af sangteknik, musikalsk
forståelse og forberedelse.

Deltagerne kommer fra musikskoler, MGK-kurser, konservatorier og
korsammenhænge og alle forventes at være med hele dagen for at lytte og bakke
hinanden op, ligesom det ligger juryen meget på sinde, at alle deltagere får en positiv
tilbagemelding og gode råd at arbejde videre med. Der er desuden tradition for, at
sangpædagoger fra konservatorier og øvrige musikskoler overværer konkurrencen,
fordi de her har mulighed for at møde morgendagens stjerner. 

 

Der dystes i to aldersgrupper: Unge fra 14-18 år med forventet 8-12 deltagere og
19-24 år med forventet 15-20 deltagere. Der uddeles en 1., 2. og 3. pris i hver
kategori samt to publikumspriser.

Mellem de to konkurrencekategorier og mens juryen voterer, afholder klassiske
talentelever fra Ballerup Musik- og Kulturskole koncert. Der er dermed tale om et i alt
seks timer langt musikalsk program af høj kvalitet. 

Unge Synger Klassisk 2024 er en åben og gratis mulighed for alle i Ballerup Kommune
for at opleve nye danske sangtalenter. Mellem 200 og 300 publikummer forventes at
overvære hele eller dele af konkurrencen, og der sendes særskilt invitation til
kommunens udskolingsafdelinger, frivillige foreninger, Ældresagens lokalafdeling samt
gymnasiet.  

Ballerup Musik- og Kulturskole har indledt et samarbejde med Sankt Annæ
Gymnasium/Københavns Drenge Kor og Frederiksberg Musikhøjskole, der begge
bidrager aktivt til konkurrencen – blandt andet i forhold til at sikre en ligelig
kønsfordeling blandt deltagerne

Udgifterne til sangkonkurrencen er i alt på 92.500 kr. Ballerup Musik- og Kulturskoles
eget bidrag er 57.500 kr., som dog forsøges reduceret ved fondsansøgninger. Der
søges om et kulturtilskud på 35.000 kr. til den resterende finansiering.



Ballerup Musik- og Kulturskole er tidligere blevet kompenseret for udgifter til leje af
Baltoppen LIVE. Fra 2022 er et gennemsnit af denne udgift lagt i Ballerup Musik- og
Kulturskoles budget. Fra 2021 har Musik- og Kulturskolen - bl.a. som følge af et politisk
ønske - haft et særligt fokus på at komme mere ud i byen med koncerter, shows,
workshop og andre aktiviteter. En central del af denne indsats er flere arrangementer
end tidligere i Baltoppen Live og den generelle forhøjelse af budgettet dækker således
ikke længere den faktiske udgift til salleje og rengøring. Derfor søges der fremadrettet
om dækning af leje af Baltoppen LIVE ved Musik- og Kulturskolens puljeansøgninger til
Kultur- og Fritidsudvalget.

Kultur- og Fritidsudvalget har hvert år siden 2010 ydet tilskud til Unge Synger
Klassisk. Senest med 30.000 kr. i 2023. Sangkonkurrencen blev ikke afholdt i 2021 og
2022 på grund af COVID-19.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Kulturtilskud er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel Virksomhed m.v.

 

 Inkl. moms Ekskl. moms

Budget 2024   454.379 kr.

Bevilget forud for dette møde:   - 89.344 kr.

Til disposition pr. d.d.   365.035 kr.

Ansøgninger på dette møde:   

Ballerup Musik- og Kulturskole 35.000 kr.  - 35.000 kr.

Herefter til fordeling i 2024   330.035 kr.

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget



Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Der bevilges et kulturtilskud på 35.000 kr. til Ballerup Musik- og Kulturskole til1.
Unge Synger Klassisk 2024.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 5 Navngivning af koncertsal på Ejbyvej i
Skovlunde

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 5. september 2023 Punkt 9

Indhold

Sammendrag

Borgerne i Ballerup Kommune har i løbet af oktober 2023 kunnet komme med forslag
til navn til koncertsalen på Ejbyvej i Skovlunde. Der er indkommet ca. 60 forslag. I
forbindelse med navnekonkurrencen blev der nedsat en komité med politikere og
brugere af koncertsalen. Komitéen har fundet frem til et navn på koncertsalen og
indstiller, at navnet og et logo godkendes og afsløres ved et offentligt arrangement i
marts 2024. 

Baggrund

I forbindelse med Ballerup Kommunes køb af den tidligere UCC bygning i 2016, blev
koncertsalen renoveret og salen blev taget i brug i 2020. Koncertsalen benyttes til
sang, kor og klassisk musik og kan bookes af foreninger i tidsrummet kl. 8.00 - 23.00
alle ugens dage ved at kontakte kultur- og fritidsafdelingen. Koncertsalen bliver
primært benyttet af Lautrupgaard Musikfabrik, Voicezone og Ballerup Musik- og
Kulturskole samt andre større bands og kor. 

Brugerne af koncertsalen har efterspurgt et navn til koncertsalen i forbindelse med
markedsføring af koncerter. I dag betegnes koncertsalen som Koncertsalen på



Ejbyvej. 

Sagsfremstilling

Kultur- og Fritidsudvalget godkendte på møde den 5. september 2023 en proces for
en navnekonkurrence til navnet på koncertsalen på Ejbyvej. Der blev nedsat en
komité med følgende medlemmer: 

Borgmester
Formand for Kultur- og Fritidsudvalget 
1 medlem af Kultur- og Fritidsudvalget 
Formanden for Skovlunde Lokalråd
Formanden for Lautrupgaard Musikfabrik
Formand for Voicezone
1 repræsentant fra Ballerup Musik- og Kulturskole. 

Komitéen har holdt møde den 20. november 2023 og udvalgt navnet til koncertsalen
på baggrund af de ca. 60 indkomne borgerforslag.  

Komitéen indstiller, at navn og logo til koncertsalen godkendes, men først
offentliggøres ved et offentligt arrangement i koncertsalen i marts 2024. Til
arrangement vil der udover afsløring af navn og logo være underholdning. Desuden vil
der blive overrakt præmie til vinderen af forslaget til koncertsalens navn. 

Navn til koncertsalen fremgår af bilag. Tilhørende logo vil blive fremlagt på mødet. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 internt bilag, heraf 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Kommunalbestyrelsen



Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

 

Navn og logo til koncertsalen på Ejbyvej, som fremgår af det interne bilag1.
godkendes. 

 
Navnet på koncertsalen afsløres ved et arrangement i koncertsalen i marts2.
2024. 

Beslutning

Indstilles til godkendelse med den bemærkning, at det endelige logo fremlægges frem
mod Økonomiudvalgets møde.

Punkt 6 Status på udmøntning af Team Danmark
Elitekommuneaftalen i 2023

Indhold

Sammendrag

I forbindelse med Team Danmark Elitekommuneaftalen 2021-2024 arbejder
administrationen ud fra en årsplan for indsatser for 2023 og 2024, som blev godkendt
af Kultur- og Fritidsudvalget den 15. august 2023 samt af Team Danmark i august
2023. Administrationen har udarbejdet en status på udmøntningen af indsatserne i
2023.

Sagen har været sendt til orientering i Eliteidrætsrådet. 

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at status på udmøntning af Team
Danmark Elitekommuneaftalen i 2023 tages til efterretning. 

Baggrund

Ballerup Kommunes Team Danmark Elitekommuneaftale 2021-2024 indeholder



årsplaner over indsatser og handlinger for de enkelte aftaleår. I august 2023
godkendte Kultur- og Fritidsudvalget og Team Danmark en ny årsplan for indsatser for
2023 og 2024, som kommunen har udarbejdet i samarbejde med Team Danmark, for
at sikre en prioritering af indsatser og et større handlerum under de enkelte indsatser
de sidste to år af aftaleperioden.

Sagsfremstilling

Følgende indsatser er prioriteret i den nye årsplan for indsatser for 2023:

Klubudvikling og sportslig strategi i foreningerne
Idrætsklasser (Hedegårdsskolen); optagelse, morgentræning og koordinering
med foreninger
Koordinering på tværs af ungdomsuddannelser og foreninger 
Forsvarlig træning, ATK 2.0, i foreningerne i samarbejde med specialforbund
Uddannelse af talent- og elitetrænere i foreningerne
Støtte til og markedsføring af talent- og elitearbejdet i foreningerne
Evaluering

Alle de prioriterede indsatser i 2023 er igangsat eller i gang med at blive udarbejdet:

Klubudvikling og sportslig strategi er blevet opdateret i de fem foreninger i
elitekommunesamarbejdet. Der er fokus på, at foreningernes bestyrelser
benytter det som værktøj i drift og udvikling af foreningen.
Der arbejdes på at udbrede kendskabet til idrætsklasserne på Hedegårdsskolen,
især blandt foreningerne i elitekommunesamarbejdet, via en flyer om
idrætsklasseordningen, som forventes at være klar i starten af 2024. Samtidig
arbejdes der på at indføre det nye Team Danmark Idrætsklassekoncept
(Talentklassekoncept), hvor bl.a. basalviden om sportsernæring,
skadesforebyggelse samt mentaltræning bliver en større del af hverdagen i
idrætsklasserne. I 2023 har idrætsklasserne gennemført basalkurser i
henholdsvis sportsernæring og mental træning. En årgang skal gennemføre
basalkursus i skadesforebyggelse i starten af 2024. Desuden er der i
morgentræning (på skolen og i foreningerne) fokus på mere fysisk og alsidig
træning end idrætsspecifik træning, hvilket er en del af det nye Team Danmark
idrætsklassekoncept. 
Administrationen arbejder på at indgå samarbejdsaftaler med Borupgaard
Gymnasium, NEXT - Business Ballerup og Herlev Gymnasium og HF for at sikre et
samarbejde om at unge idrætstalenter og eliteudøvere har muligheden for at
tage en ungdomsuddannelse og samtidig dyrke idræt på højt niveau. Det
forventes, at aftalerne er på plads i starten af 2024.
I forbindelse med at sikre forsvarlig træning, ATK 2.0 (Aldersrelateret
Træningskoncept), i foreningerne, er der afholdt et basalkursus i sportsernæring
for atleter fra 15 år og op i foreningerne, og der er planlagt endnu et i starten af
2024. Det forventes, at der afholdes kurser i skadesforebyggelse i 2024 for
atleter fra 15 år og op.

Igennem dialog med de specialforbund, som de fem foreninger er organiseret under
(Dansk Boldspils Union (DBU), Dansk Basketball Forbund (DBBF), SVØM Danmark,



Skydesport Danmark og Dansk Cykleunion (DCU), er der drøftet
samarbejdsmuligheder for at fremme talentudviklingen i de enkelte foreninger i
elitekommunesamarbejdet. ATK 2.0 indgår i dialogen, da det er en del af forbundenes
anbefalinger til træningen i foreningerne. Der er i 2023 indgået en forlængelse af
partnerskabsaftale mellem SVØM Danmark, Svømmeklubben Triton samt Ballerup
Kommune om at fremme talentudviklingsmiljøet i svømmeklubben (fire-årig aftale).

Elitekommunesamarbejdet giver løbende støtte til uddannelse af trænere,
der har med talent- og elitearbejdet i foreningerne for at understøtte
en forsvarlig og udviklende træning af talent- og eliteudøvere i foreningerne. I
2023 har flere trænere påbegyndt uddannelse,
herunder DIF diplomtræneruddannelse. 
Foreningerne i elitekommunesamarbejdet har ansøgt erhvervsnetværket Team
Ballerup om støtte til talent- og eliteprojekter i 2024. Midlerne uddeles til
Nytårskuren i januar 2024. Flere af foreningerne har deltaget i et Team Ballerup-
arrangement med erhvervsmedlemmerne i 2023. 
Der er gennemført en undersøgelse og evaluering af idrætsklasserne på
Hedegårdsskolen i juni 2023. Der arbejdes videre med anbefalingerne fra
evalueringen, som er udarbejdet af konsulentvirksomheden Sporthouse. 

En nærmere status på de enkelte indsatser i årsplanen for 2023 er
beskrevet i bilaget. 

Status på foreningernes udvikling og resultater i 2023

Ballerup Skovlunde Fodbold (BSF) har opnået følgende: 

Fodboldklubben har generhvervet DBU pigelicens for sæson 2023/2024 og
2024/2025.
Klubben har en positiv tilgang af piger på alle årgange.
Kvinderne er kommet tilbage i 1. division.

DBC Ballerup har opnået følgende: 

19 danske mesterskaber fra U11 til eliteklasserne i banecykling
Medaljer ved Junior Europa Mesterskab, U23 Europa Mesterskab og Junior
Verdens Mesterskab.
Landevejsafdelingen har fået flere børn- og ungemedlemmer.

Svømmeklubben Triton har opnået følgende:

De to landsholdssvømmere Signe Bro og Kasper Bonnichsen har vundet Danish
Open på henholdsvis 100 m og 200 m fri samt 200 m fly. Kasper Bonnichsen er
også blevet dansk mester på kortbane og langbane i 200 m fly.
Tre svømmere, på National High Performance niveau i klubben, har haft deres
nationale gennembrud.
Der er potentiale blandt en håndfuld yngre svømmere i klubben til at udvikle sig
på et højt nationalt niveau.



Ballerup Skytteforening har opnået følgende:

Har fået talentcenterstatus for både riffel og pistol (som de eneste i Danmark)
En stor del af atleterne i Talentcenter Øst har vundet DM og flere større
konkurrencer.
Atleter har deltaget i henholdsvis EM, VM og World Cups og har vundet
medaljer og topplacering i World Cups og ved VM. Stefanie Grundsøe har
bl.a. vundet bronze ved World Cup i Rio.

BMS Herlev har opnået følgende:

U15 og U17 piger er i sæson 2022/2023 blevet danske mestre. U17 piger er også
blevet nordiske mestre for klubhold. 
Kvindebasketligaholdet har i 2022/2023 vundet DM Sølv.
Herreligaholdet deltog i sæson 2022/2023 i A-slutspillet.

Status på udmøntning af Team Danmark Elitekommuneaftalen i 2023 har været sendt
til orientering i Eliteidrætsrådet. 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Status på udmøntningen af Team Danmark Elitekommuneaftalen i 2023 tages til1.
efterretning. 



Beslutning

Taget til efterretning. Udvalget ønsker en status for anvendelsen af ressourcer på
eliteidrætsområdet på et kommende møde.

Punkt 7 Handleplaner 2024-2025 for
Musikstrategien

Indhold

Sammendrag

Handleplanerne for Musikstrategien er udarbejdet af arbejdsgruppen bag
Musikstrategien og er gældende for 2024-2025.

Det indstilles, at Handleplanerne 2024-2025 for Musikstrategien tages til efterretning. 

Baggrund

Ballerup Kommunes Musikstrategi har været til høring og blevet kvalificeret af en bred
repræsentantskare fra musiklivet i Ballerup Kommune samt interessenter fra skoler,
daginstitutioner og sundhedsområdet m.fl. Den har endvidere været til høring i
relevante fagudvalg og blev godkendt af Kultur- og Fritidsudvalget den 3. maj 2023.

Sagsfremstilling

Handleplanerne for Musikstrategien er udarbejdet af arbejdsgruppen bag
Musikstrategien og er gældende for 2024-2025.

Handleplanerne følger Musikstrategiens inddeling i disse fire kapitler:

Musik for børn og unge1.
Det voksne musikliv2.
Musik (som) hjælper3.
Der, hvor musikken spiller.4.

Alle fire kapitler i handleplanerne indledes med de prioriterede indsatsområder fra
Musikstrategien. Herefter følger de konkrete handlinger, der kan løftes i 2024-2025 af
administrationen og kulturinstitutionerne, inden for den nuværende økonomiske



ramme.

 

I Musikstrategiens første kapitel er der fire indsatsområder. Det første
indsatsområde handler om at styrke musikfaget og sikre børn og unges aktive
deltagelse i et levende musikmiljø på alle kommunens folkeskoler gennem et tæt
partnerskab mellem folkeskoleområdet og kulturinstitutionerne. Det andet
indsatsområde handler om at udvide det eksisterende samarbejde om musiktilbud i
børnehusene i et samarbejde mellem daginstitutionerne og kulturinstitutionerne. I
første kapitel i handleplanerne er der beskrevet flere konkrete handlinger for at løfte
disse indsatser. Det drejer sig eksempelvis om, at administrationen vil organisere to
årlige møder med distriktslederne for henholdsvis klub, dagtilbud og skoler for at
drøfte børns og unges deltagelse i musik. Dertil kommer, at der vil blive udviklet
kompetenceudviklingsforløb i musik for pædagoger i dagtilbud. De enkelte handlinger
er således konkrete svar på, hvordan de forskellige indsatsområder kan løftes. På sigt
er det målet, at løfte alle indsatsområderne i Musikstrategien. Handleplanerne er
således et arbejdsredskab, der gør det muligt at vurdere og måle på, hvorvidt dette
sker.

Den ny musikstrategi er ambitiøs. I Musikstrategiens baggrundsafsnit fremgår
følgende: ”Musikstrategien er for hele Ballerup Kommune. For at strategien kommer til
at spille og indsatsområder kan løftes, kræver det derfor en involvering og prioritering
– også finansielt – af både sundhedsområdet samt skoler og daginstitutioner m.fl.”. En
involvering af de forskellige områder indgår i de konkrete handlinger
og Handleplanerne for 2024-2025 er således den første indledende øvelse i forhold til
at sikre udviklingen på det samlede musikområde i Ballerup Kommune. Men
ambitionerne er høje, og det vil kræve yderligere finansiering over de kommende år
for at indfri målsætningerne fuldt ud. Derfor er der også i introduktionen til
handleplanerne beskrevet fem forslag til mulige handlinger, som ikke kan løftes inden
for den eksisterende økonomi. Ved hver af disse handlinger fremgår et
finansieringsbehov. Disse handlinger er blot eksempler på, hvilke tiltag
administrationen og kulturinstitutionerne kunne iværksætte, hvis arbejdet med
musikstrategien tilføres midler. 

 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

1 bilag, hvoraf 1 anbefales



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Handleplaner 2024-2025 for Musikstrategien tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 8 Årsstatus fra pårørendevejleder

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget præsenteres for årsstatus for pårørendevejlederens første år
samt handleplan for de resterende to år af stillingen. 

Baggrund

På Sundheds- og Ældreudvalgets møde den 6. december 2023 blev årsstatus for
pårørendevejlederens første år samt handleplan taget til efterretning.
Udvalget besluttede at sende sagen til orientering i Børne- og Skoleudvalget,
Socialudvalget, Erhvervs-, Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget samt Kultur og
Fritidsudvalget.

Sagsfremstilling

På Sundheds- og Ældreudvalgets møde den 14. marts 2023 præsenterede
pårørendevejleder Marie Engholm Hvitved funktionen, og hvordan ønsker og behov
kunne omsættes til konkrete indsatser. Her fremgik det ligeledes, at der ville blive
forelagt en handleplan for udvalgene. Nu er der gået et år, og der gøres hermed
status på indsatser og læring i det første år, ligesom der ses frem på de kommende to
år.



Planen for den første tid var at udvikle den nye funktion med udgangspunkt i Ballerup
Kommunes pårørendepolitik, der både har fokus på inddragelse og det gode
samarbejde med pårørende samt støtte til pårørende. Nogle af de vigtige elementer
beskrevet i stillingen var:

Skabe overblik over behov for råd, vejledning og støtte hos pårørende
Skabe overblik over og vejledning om tilbud og muligheder for pårørende
Understøtte og udvikle eksisterende og nye indsatser for pårørende
Igangsætte og understøtte kurset ”Lær at tackle hverdagen som pårørende”
Styrke samarbejdet mellem kommunen og foreninger på området.

Følgende indsatser er blevet prioriteret og gennemført det første år:

Opstart af vejledning til pårørende med fokus på pårørendes egen trivsel og
hjælp til at finde rundt i relevante tilbud. Der har været kontakt med omkring 30
pårørende.
Løbende overblik over tilbud til pårørende
Første kursus for pårørende under konceptet ”Lær at tackle hverdagen som
pårørende” er afholdt med stor succes. Otte pårørende deltog gennem hele
forløbet på 7 uger og evalueringerne viser, at der generelt er stor tilfredshed
med kurset.
Temamøder med lederteam i Hjemmeplejen
Præsentation og formidling af den nye funktion, både internt og eksternt.

I samarbejde med den tværgående følgegruppe vil pårørendevejleder Marie Engholm
Hvitved fortsætte med at udvikle stillingen og indsatser på området. I første omgang
bruges ressourcerne på at implementere og forankre de igangsatte indsatser, mens
der arbejdes videre med, hvordan indsatser med fokus på organisationen kan gribes
an.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

3 bilag, heraf 2 anbefales

Beslutningen træffes af



Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Voksne og Sundhed indstiller, at 

Årsstatus fra pårørendevejleder og handleplan tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 9 Orientering om kunstgræsbanen på
Marbækvej i Ballerup

Indhold

Sammendrag

Kunstgræsbanen på Marbækvej i Ballerup Idrætsby blev reetableret i 2018 med nyt
kunstgræstæppe. Kunstgræstæppet har været udfordret af svigtende samlinger de
seneste tre sæsoner, hvilket medfører mange reparationer og lap i banen samt
sænker banens spillekvalitet. 

Entreprenøren, der etablerede kunstgræstæppet, forslår nu, at der anlægges et helt
nyt kunstgræstæppe, hvilket forventeligt vil medføre en medfinansering fra Ballerup
Kommune. 

Baggrund

Kunstgræsbanen på Marbækvej blev oprindeligt etableret i 2007, og senere
reetableret i 2018 med nyt 3. generations kunstgræstæppe med granulat, samt med
nye brønde og bander for at mindske spredning af granulat til omgivelserne. I
forbindelse med reetableringen i 2018 blev forventet en fremadrettet levetid af
banen på 8-10 år. 

De svigtende samlinger i kunstgræstæppet betyder mange reparationer og lap i
banen, og Ballerup Idrætsby har modtaget klager fra både spillere og
dommere. Samlingerne er løbende udbedret som en del af kunstgræstæppets
produktgaranti. Udfordringen med de svigtende samlinger og gentagne udbedringer



har særligt stået på de sidste tre efterårs- og vintersæsoner. Entreprenøren har
gentagne gange udbedret samlingerne, men samlingerne revner fortsat - og der
konstateres fortsat nye revner. 

Sagsfremstilling

De gentagne udbedringer medfører mange lapper i banen og er til gene for spillerne
og for driften. De svigtende samlinger er blevet flere år for år. Flere gange har
Ballerup Idrætsby også været nødt til at aflyse spilletider i forbindelse med
entreprenørens udbedring. Ballerup Kommune dokumenterer løbende, hvor nye
revner og svigtende samlinger opstår. Af vedhæftet bilag ses det seneste notat med
angivelse af svigtende samlinger fra november 2023. 

I forbindelse med banens femårsgennemgang har administrationen bedt
entreprenøren, der udførte reetableringen i 2018, om en langsigtet løsning. Hverken
Ballerup Idrætsby eller Entreprenøren tror på løsningen med løbende udbedring de
næste par år.

Entreprenøren foreslår derfor at anlægge et helt nyt græstæppe, forventeligt uden
brug af granulat. Ballerup Idrætsby er positive over for foreslaget og afventer nu et
konkret tilbud fra entreprenøren. Ballerup Idrætsby har over for entreprenøren slået
fast, at banens funktionskrav også skal opretholdes på et evt. nyt
kunstgræstæppe. Det gælder spillekvaliteten og heri at evt. nyt kunstgræstæppe skal
opfylde krav om "Fifa Quality Pro". 

I forbindelse med eventuelt anlæggelse af et nyt tæppe vil der forventeligt blive en
medfinansiering fra Ballerup Kommune, da den eksisterende bane allerede har
fungeret i fem år. Så snart administrationen har modtaget et konkret tilbud fra
entreprenøren, samt en plan for medfinansiering, foreligges dette til politisk
godkendelse. I forbindelse med anlæg af nyt kunstgræstæppe bør underliggende
shockpad samt dele af det banens omgivende hegn også blive udskiftet.

Entreprenøren har lovet at udbedre de nuværende samlinger, som senest er
konstateret i november 2023. Såfremt der skal anlægges et nyt kunstgræstæppe,
som angivet ovenfor, vil det bedst mulige tidspunkt være henover en sommer, hvor
banen ikke er i anvendelse.  



Økonomiske konsekvenser og finansiering

I forbindelse med anlæggelse af nyt kunstgræstæppe vil entreprenøren være
ansvarlig for en del af omkostningen til det nye tæppe, men der vil forventligt være
en andel, der skal medfinanseres af Ballerup Kommune.  Herudover vil være en udgift
til ny underliggende shockpad og hegn. 

Til orientering holder Ballerup Kommune den resterende del af Entreprenørens
garantistillelse tilbage, indtil der er fundet en god løsning. Resterende garanti er på
ca. 50.000 kr. 

Til orientering er der i investeringsoversigten afsat 6. mio. kr. i henholdsvis 2025 og
2027 til, at eksisterende kunstgræsbaner i Måløv og på Marbækvej reetableres med
non-infill kunstgræs, dvs. kunstgræstæpper uden brug af granulat.

Bilag

2 bilag, hvoraf bilag 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller at:

Orienteringen om kunstgræsbanen på Marbækvej tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 10 Nedlæggelse af svømmebad Skovlunde
Skole afdeling Lundebjerg



Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 5. september 2023

Indhold

Sammendrag

Svømmebadet på Skovlunde Skole, afdeling Lundebjerg er i meget dårlig stand, og
det har været undersøgt, hvorvidt svømmebadet skal nedlægges. Center for Skoler,
Institutioner og Kultur vurderer, at der er kapacitet i andre svømmebade til at rumme
både skole- og foreningsaktiviteter. Administrationen har været i dialog med de
nuværende brugere af svømmebadet, Svømmeklubben Triton samt skolen, som ikke
har haft nogen indvendinger i forhold til en mulig nedlæggelse. 

Det indstilles derfor at nedlægge svømmebadet på Skovlunde Skole, afdeling
Lundebjerg.

Baggrund

Bassinet på Skovlunde Skole, afdeling Lundebjerg står overfor en omfattende
renovering, såfremt det fortsat skal fungere som svømmebad.

Kultur- og Fritidsudvalget blev orienteret om processen for inddragelse af fritids- og
skolebrugere i tilfælde af nedlæggelse af bassinet på møde den 5. september 2023.

Sagsfremstilling

Svømmebadet på Skovlunde Skole, afdeling Lundebjerg er i en meget dårlig tilstand.
Siden 2020 har midlertidige stålsøjler understøttet bassinet, ligesom der er
vandgennemtrængning gennem konstruktion, beton afskalninger samt blotlagt
armering. Ligeledes er der tvivl om betondækkets fremtidige holdbarhed. Hvis
svømmebadet fortsat skal være i brug, forventer administrationen, at det er
nødvendigt med en totalrenovering på niveau med at bygge et nyt svømmebad.

Der findes inden for en afstand af 500 meter to andre svømmebade henholdsvis
svømmebadet på Torvevej 31 og i forbindelse med Plejehjemmet Lundehaven på
Skovlunde Torv 8. Administrationen vurderer, at der er kapacitet til at rumme både
skoleaktiviteter og foreningsaktiviteter i de to andre svømmebade i forhold til de
brugere, der i dag anvender svømmebadet på Skovlunde Skole, afdeling Lundebjerg.



Yderligere er der i forbindelse med udbygningen af Skovlunde Skole, afdeling
Lundebjerg behov for etablering af et nyt fællesrum, da den nuværende samlingssal
skal omdannes til nyt pædagogisk lærings center. Der skal derfor findes en ny
placering til aktiviteterne i samlingssalen bl.a. som valgsted i forbindelse med
folkeafstemninger.

Center for Ejendomme anbefaler på baggrund af ovenstående, at svømmebadet på
Skovlunde Skole, afdeling Lundebjerg nedlægges.

Børne- og Skoleudvalget skal godkende, at svømmebadet, forudsat at det besluttes
nedlagt, omdannes til et nyt fællesrum som både kan rumme skoleaktiviteter og
foreningsaktivitet, og derudover kunne anvendes som valgsted ved
folkeafstemninger. 

Det nye fællesrum vil også kunne understøtte fritidsbrugerne også via den fysiske
nærhed til Skovlundehallen, klublokaler og klatreklubben PLØKS. 

Center for Skoler, Institutioner og Kultur har været i dialog med Svømmeklubben
Triton samt skolen, som i dag benytter svømmesalen, de har ikke nogen indvendinger
i mod en mulig nedlæggelse. 

Hvis det besluttes at nedlægge svømmebadet, vil det være med effekt efter
svømmesæsonen slutter i juni 2024.

Fritidsbrugere og skolens svømmeundervisning kan flyttes til andre lokaliteter i
nærområdet fra næste sæson.

Yderligere deltagelse på møde

På Kultur- og Fritidsudvalgets møde deltager bygge- og anlægschef Mads Lindberg
Christiansen, Center for Ejendomme, under sagens behandling.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser



Bilag

2 bilag, heraf 0 anbefalet

Beslutningen træffes af

Økonomiudvalget

Indstilling

Center for Ejendomme indstiller, at

Svømmebadet på Skovlunde Skole, afdeling Lundebjerg, nedlægges.1.

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 11 Godkendelse af referat (underskriftside)

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

For at godkende referatet for dette møde skal alle medlemmer af udvalget klikke på
"Godkendt". 

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/kultur-og-fritidsudvalget-09-01-2024


